



# WINDHOEK

## FARM OKUKUNA'S PRODUCE LINKING WITH INFORMAL TRADERS

INTERVENTIONS TO IMPROVE THE CITY FOOD ENVIRONMENT



AfriFOODlinks



Funded by the European Union



Local Government for Sustainability  
AFRICA  
Coordinated by ICLEI Africa

### KEY WORDS

Informal markets

Local food supply chain

Urban farming

Agro-processing

Food security

### OBJECTIVES

1. Create a sustainable supply chain between Farm Okukuna and informal traders to provide fresh, nutritious produce to households.
2. Enhance Farm Okukuna's infrastructure (cold storage, irrigation) to boost productivity.
3. Empower local farmers and vendors with training in horticulture, food hygiene, and agro-processing.
4. Reduce food waste through agro-processing, adding value to locally grown produce.
5. Improve household food security by increasing access to affordable, locally produced fresh fruits and vegetables.

### EXPECTED TRANSFORMATION

- Greater availability of fresh, nutritious food in Windhoek's informal markets.
- Improved productivity at Farm Okukuna through infrastructure upgrades.
- Strengthened informal markets as part of a sustainable urban food system.
- Empowerment of local communities with skills and economic opportunities.

### STAKEHOLDERS AND PARTNERS

- Farm Okukuna: Production hub and training centre.
- Informal Traders: Vendors at Goreangab, Havana Four Way, and Okahandja Park markets.
- Community Members: Active participants in farm and market activities.
- City of Windhoek: Policy support and infrastructure development.
- NGOs and Research Institutions: Technical support and training.



### JUSTIFICATION / CONTEXT

Windhoek lacks local food production, and most produce is imported. Informal traders are critical to food access, especially for low-income households. This project addresses these gaps by linking Farm Okukuna's produce to informal traders, enhancing food security, and promoting urban agriculture.

### DESCRIPTION OF THE INTERVENTION

- Farm Development: Expand greenhouses, install irrigation, and build cold storage.
- Training: Provide horticulture, composting, and food processing training.
- Agro-Processing: Establish facilities for producing value-added items like dried fruits and juices.
- Market Linkages: Partner with informal traders to distribute fresh produce.
- Community Engagement: Organize outreach programs on healthy eating and urban farming.

### TARGETED SITES AND BENEFICIARIES

Sites:

- Farm Okukuna
- Goreangab, Havana Four Way, and Okahandja Park markets

Beneficiaries:

- 35 households farming at Okukuna
- ~450 informal traders and their customers

### CONTACT DETAILS

**City of Windhoek:** James Kalundu James.Kalundu@windhoekcc.org.na

**Coordinator:** ICLEI Africa, Sara Nakalila sara.nakalila@iclei.org

**Supporting Partners:** University of Namibia, Ndeyapo Nickanor ndeyaponickanor@yahoo.com







# WINDHOEK

## PRODUITS DE LA FERME OKUKUNA LIÉS AUX COMMERÇANTS INFORMELS

INTERVENTIONS VISANT À AMÉLIORER L'ENVIRONNEMENT  
ALIMENTAIRE URBAIN



AfriFOODlinks



Funded by  
the European Union



Local Government  
for Sustainability  
AFRICA  
Coordinated by  
ICLEI Africa



### MOTS CLÉS

- Agriculture urbaine
- Agro-transformation
- Marchés informels
- Sécurité alimentaire
- Chaîne d'approvisionnement locale



### OBJECTIFS

1. Créer une chaîne d'approvisionnement durable entre la ferme Okukuna et les commerçants informels pour fournir des produits frais et nutritifs aux ménages.
2. Améliorer l'infrastructure de la ferme Okukuna (stockage frigorifique, irrigation) pour augmenter la productivité.
3. Former les agriculteurs et vendeurs locaux en horticulture, hygiène alimentaire et agro-transformation.
4. Réduire le gaspillage alimentaire grâce à l'agro-transformation et ajouter de la valeur aux produits locaux.
5. Améliorer la sécurité alimentaire en augmentant l'accès à des fruits et légumes frais et abordables produits localement.



### TRANSFORMATION ATTENDUE

- Disponibilité accrue d'aliments frais et nutritifs sur les marchés informels de Windhoek.
- Productivité renforcée de la ferme Okukuna grâce aux améliorations d'infrastructure.
- Renforcement des marchés informels dans un système alimentaire urbain durable.
- Autonomisation des communautés locales grâce aux compétences et opportunités économiques.



### PARTENAIRES ET ACTEURS

- Ferme Okukuna : Centre de production et de formation.
- Commerçants Informels : Vendeurs des marchés de Goreangab, Havana Four Way et Okahandja Park.
- Membres de la Communauté : Participants actifs aux activités de la ferme et des marchés.
- Ville de Windhoek : Soutien en politique et infrastructure.
- ONG et Institutions de Recherche : Soutien technique et formation.



### JUSTIFICATION / CONTEXTE

Windhoek ne produit pas localement sa nourriture et importe la plupart des produits. Les commerçants informels jouent un rôle essentiel dans l'accès à la nourriture, surtout pour les ménages à faible revenu. Ce projet relie les produits de la ferme Okukuna aux commerçants informels, renforçant ainsi la sécurité alimentaire et l'agriculture urbaine.



### DESCRIPTION DE L'INTERVENTION

- Développement de la Ferme : Extension des serres, installation d'irrigation et construction de stockage frigorifique.
- Formation : Cours en horticulture, compostage et transformation alimentaire.
- Agro-Transformation : Création d'installations pour produits transformés comme fruits séchés et jus.
- Liens avec les Marchés : Partenariats avec les commerçants informels pour la distribution.
- Engagement Communautaire : Sensibilisation sur l'alimentation saine et l'agriculture urbaine.



### SITES ET BÉNÉFICIAIRES

Sites :

- Ferme Okukuna
- Marchés de Goreangab, Havana Four Way, et Okahandja Park

Bénéficiaires :

- 35 ménages agricoles à Okukuna
- ~450 commerçants informels et leurs clients



### COORDONNÉES

**Ville de Windhoek :** James Kalundu [James.Kalundu@windhoekcc.org.na](mailto:James.Kalundu@windhoekcc.org.na)

**Coordinateur :** ICLEI Afrique, Sara Nakalilasara [nakalila@iclei.org](mailto:nakalila@iclei.org)

**Partenaires de soutien :** Université de Namibie, Ndeyapo Nickanor [ndeyaponickanor@yahoo.com](mailto:ndeyaponickanor@yahoo.com)

